# <sup>总第 256 期</sup> **5** 2 0 1 7

2017年10月10日出版



## 全国中文核心期刊

主 编 杨 光 副 主 编 张宏明 常务副主编 安春英

#### 编辑委员会

王刘李李安余张周姚贺唐舒聪武山彪英华红烈学萍超国刘李李春建作烈学萍超国

[俄罗斯] 瓦西列夫

编辑部主任 安春英副 主 任 詹世明

执行编辑 樊小红

### 目 录

・热点透视・

3 中国在中东:话语与现实

李伟建

・主题讨论・

大国与中东非洲关系: 变化与调适

② 英国与欧盟中东政策的未来走向: 以英国 脱欧为视角 李靖堃

42 德国与非洲安全合作的新动向及发展趋势

周瑾艳

67 日本参与索马里海盗治理的策略 王竞超

85 中国对非洲战略运筹研究 张宏明

・研究论坛・

[111] 二战后非洲华人社会生活的嬗变 李安山

[134] 津巴布韦的本土化政策及其对中国投资的 影响 吴传华

### WEST ASIA AND AFRICA

No. 5 October 2017

Published by Institute of West Asian & African Studies, Chinese Academy of Social Sciences  ${\bf Add} \colon \ 3 \ {\bf Zhang} \ {\bf Zizhong} \ {\bf Lu} \ , \ {\bf Beijing} \ 100007 \ , \ {\bf China}$ 

E - mail: waaa@ cass. org. cn Website: http://www.xyfzqk.org/

E - man; waaa@ cass. org. cn website; http://www.xyizqk.org/
$C \cdot O \cdot N \cdot T \cdot E \cdot N \cdot T \cdot S$
IN FOCUS  3 China in the Middle East: Discourses and Reality  Li Weijian
SPECIAL ISSUE
Big Powers' Relations with the Middle East and Africa:
Changes and Adjustments
20 Prospects of the Middle East Policy of the UK and EU in the Context
of Brexit  Li Jingkun
42 New Dynamics and Trends of German – African Security Cooperation
Zhou Jinyan
[67] Japan's Policy of Participation in Governance of Somali Piracy
Wang Jingchao
85 A Study on Strategic Operation of China towards Africa Zhang Hongming
A CADEMIC FORUM
ACADEMIC FORUM
111 Transformation of Social Life of the Chinese in Africa since the End
of the Second World War Li Anshan
2 Zimbabwe's Indigenization Policy and Its Impact on China's Investment
Wu Chuanhua